



ကံင်မြီဖေဝ်ဒရေဝ်ချင်မန်

မွန်ပြည်ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

MON STATE FEDERAL COUNCIL (MSFC)

လိက်လလောင်တြး "တုံသွတ်မန်" အလန်ဒွါဒသမ

စွတ်တုံ - ၂၈ ဂိတုဒီဇေန်ဗာ ၂၀၂၃။

စပွဲနူကို သွံ ၁၉၄၆ ဂိတုဒီဇေန်ဗာ ၂၈ ရှ် နူကို ဂကောံသွတ်ကွေးဘာ ချင်လျင်တအံ စဒက်ပွန်လဝ် ဂကောံသွတ်မန်တုံ ဒုင်သဇိုင်ကို ပေါသွဲဂတးလညာတ်သွတ်မန် (၂၀၀၇-၂၀၁၂) ကဆံင်ဆံင်တုံ ပွဲတုံစဒက်ပွန် ဂကောံသွတ်မန် (ဒီဇေန်ဗာ ၂၈) ရှ် သွကုင်ဒတန် စွတ်သမ္မိလဝ် တုံသွတ်မန်တုံ ကောန်သွကုင်လဝ် တုံသွတ်မန်ဝံ တုံဏံမွး ပေင်ကုင် အလန် ဒွါဒသမရ။

ထံက်ရံင်ကို ဝင်မန် အဆက်က်မွး သွတ်မန်ရှ် ဒှ်ဇုတ်ဇရံင်ဂကူကို ဒှ်ညးမလုပ် ပုန်ဂတး သွက်ချင်မန်ကိုတုံ ဒှ်ကုင်ကျိပ်ညှိပ်မန် အနာဂတ်တေံရှ် နွံကုင်မံင်ရ။ ပွဲဝင်ပုန်ဂတး မန် ညးမတိတ်ဂြိပ် လုပ်ပုန်ဂတး ရပ်လွဟ်လေဝ် ဒှ်သွတ်မန်တုံ သွတ်မန် တုံဏံရှ် ဒးဒှ် သွက်ကျိပ်ညှိပ်ချင်မန် အနာဂတ်ရ။

ယုံသွတ်မန်တအံ အခိုင်တုံဏံရှ် ဒှ်အခိုင်ပုန်ဂတး သွက်ချင်မန် ခေတ်တို့ မွဲဝါပုန်ရ။ ဖြဟတ်သွတ်ဟေင် ကေတ်ကိုပေါအံင်ဇူးမာန်တုံ ဖြဟတ်သွတ်မန်ရှ် ဒှ်ဖြဟတ်ကိစ္စဇ္ဇော် သွက်ဂကူမန်ရ။

ပွဲသွံ ၂၀၂၁ ရှ် ကံင်မြီပွန်ပလံင်စး သီကေတ်အဝီ ကျိန်ချင်ပိုယ်တုံ သွတ်ဂကူ ကောန်ချင်အရင် ဗွဲမဂျိုင်လေဝ် တိတ်ပုန်ဂတး ရပ်လွဟ် ကောံ တိတ်ပုန်ဂတး နဲကဲနာနာသင်ရှ် ဝံဆိုညာတ် ကေတ်ရ။ ပွဲပရေင် ပုန်ဂတး တုံဏံရှ် သွတ်မန်ပိုယ်လေဝ် ပါလုပ်ပွဲဂကောံ ပုန်ဂတး ရပ်လွဟ် ကောံ ပုန်ဂတး နဲကဲတုဟ်ခြာ မံက်တိတ်ကုင်နွံရ။ ပွဲအကဲအရာပုန်ဂတး တုံဏံဝံ ဖြဟတ် သွတ်မန်ပိုယ် ညံင်ဝံ ကောံကလေဝ်မွဲစန်မာန်ရှ် ပွဲကဲဇ္ဇော်တုံ ဟိုတ်နူပရေင်ခက်ခဲ ကျိန်ချင်ပိုယ်တုံ ဖြဟတ် သွတ်မန် ပိုယ် ပြးဇးစိုပ်အာ ချင်ညွာင်ဗွဲမဂျိုင်ဂုင် ဝံဆိုညာတ်ကေတ်ရ။

ဟိုတ်ဂုံရ -

- ၁။ ကံင်ဇြိပွန်ဗ္ဗာဂုံ နှိ “သူတမ်ကပ်မန်” တဲ့ ဇွပ်သွတ် ဗွဲမဗွဲကီဒွဲညးကုညး ညံင်ဂုံလုပ်အာ ပေါ်ဗြိုက် “သူတမ်ကပ်” မွဲစွဲမာန်ကီ။
- ၂။ နကီသွတ် အကြာဇြဟတ် ဗြိုင်ညးကုညး ကောံကလောံ၊ ပံင်တောဲကု ညးချင်ကွာန်မန် တဲ့ ညံင်ဂုံ လုပ်ဗပင်ဇြဟတ်ကု ဂကောံပုန်ဂတးမန်ဂမိုင် မလုပ်မံင်ပေါ်ဗြိုက်တအ်ကီ။
- ၃။ ဂကောံသွတ်မန်ဂမိုင် သွတိုင်တဲ အလုံသွတ်မန် သွောံဒ်မဲ့ဇြဟတ် ကောံ သွောံဒ်အာ အထံက်အရီ ပုန်ဂတးမန်ကီ။
- ၄။ ဇြဟတ်ပုန်ဂတးရပ်လွဟ်ကီ ဇြဟတ်ပုန်ဂတး သွင်ပရေင်ချင်ကွာန် သွတ်မန် ညံင်ဂုံ လုပ်ကေတ်အာ တာလျိုင်အခန်ညး ကဏ္ဍအဲမာန်ကီ။
- ၅။ ဒုင်သွိုင်ကီ မူဖေဝ်ဒရေဝ်တဲ ညံင်သွောံဒက်ပတန်အာ အလီုအသီမန်၊ သဲပတိတ်အာ ပရေင်အုပ်ဓုပ်ချင်မန် ဆက်စပ်ကီ အဝီပိတန်တဲ ညံင်သွောံမံက်ဂတပ်မာန်ကီဂုံ အလုံ သွတ်မန်၊ ဂကူမန် မွဲပုဗိုင်ဗပင်အာ ဇြဟတ်အိုတ်ညိဂုံ ဆပ်ဗျဟ် လလောင်တြး ဏာရအ်။

ကံင်ဇြိပေဝ်ဒရေဝ်ချင်မန်